
Protokół Nr III/15 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 28 stycznia 2015 r. o godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. III/10/2015 Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2015 rok.
2. III/11/2015 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
3. III/12/2015 w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie postępowania
                          rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych prowadzonych przez Miasto
                          Racibórz oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych
                          kryteriów.
4. III/13/2015 w sprawie przystąpienia do sporządzenie zmiany Studium uwarunkowań 
                           i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Raciborza.
5. III/14/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do "gminnego zasobu nieruchomości"
                          prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy 
                          ul. Śliskiej.
6. III/15/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
                          prawa własności nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy
                          Powstańców Śląskich.
7. III/16/2015 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości położonych
                          w Raciborzu przy ulicy Powstańców Śląskich.
8. III/17/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
                          prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy 
                          ul. Łąkowej. 
9. III/18/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej
                          położonej w Raciborzu przy ulicy Łąkowej.
10. III/19/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej
                          położonej u zbiegu ulic Łąkowej i Stalowej.
11. III/20/2015 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej
                          położonej w Raciborzu przy ulicy Szkolnej 12-12A.
12. III/21/2015 w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLIII/624/2014 Rady Miasta Racibórz 
                          z dnia 24 września 2014 r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem 
                          na czas nieoznaczony przez Miejski Zarząd Budynków w Raciborzu części
                          nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Batorego 8.
13. III/22/2015 w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków 
                          I kadencji Rady Seniorów Miasta Racibórz.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk
− Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka
− Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
− Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
− Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
− Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
− Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
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− Naczelnik Wydziału Ochrony
Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz

− Naczelnik Wydziału Gospodarki
Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska

− Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
− Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
− Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
− Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
− Radca Prawny Maciej Markowicz 

 
Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 20, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o zmianę planowanego porządku obrad zał. Nr 2, poprzez;

− wycofanie z porządku obrad uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/619/2014  Rady 
Miasta Racibórz z dnia 24 września 2014 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Racibórz. -  z pkt. 9

−  wprowadzenie do porządku obrad – zał. Nr 3:
1) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do "gminnego zasobu nieruchomości" 

prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ul. Śliskiej. 
- do pkt. 9

2) Plan Pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok. - po pkt. 19
Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższe wnioski, ustalając 
następujący porządek obrad:                                                                                         

1. Otwarcie sesji - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2015 rok.
5. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
6. Uchwała w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 

przedszkoli publicznych prowadzonych przez Miasto Racibórz oraz określenia dokumentów 
niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.

7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Raciborza.

8. Uchwała w sprawie likwidacji strefy płatnego parkowania dla pojazdów samochodowych na 
drogach publicznych w Raciborzu.

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do "gminnego zasobu nieruchomości" prawa 
własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ul. Śliskiej.

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
własności nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Powstańców Śląskich.

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości położonych w 
Raciborzu przy ulicy Powstańców Śląskich.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ul. Łąkowej. 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej w 
Raciborzu przy ulic Łąkowej.
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14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej u 
zbiegu ulic Łąkowej i Stalowej.

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej położonej w 
Raciborzu przy ulicy Szkolnej 12-12A.

16. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLIII/624/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 
września 2014 r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem na czas nieoznaczony przez 
Miejski Zarząd Budynków w Raciborzu części nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. 
Batorego 8.

17. Uchwała w sprawie zmiany Statutu Miasta Racibórz uchwalonego uchwała Nr XL/559/2014 
Rady Miasta Racibórz z dnia 28 maja 2014 r.

18. Uchwała w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków I kadencji 
Rady Seniorów Miasta Racibórz.

19. Plan Pracy Rady Miasta Racibórz na 2015 rok.
20. Plan Pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok.
21. Interpelacje, zapytania i wnioski.
22. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła Protokół Nr II/14 z sesji Rady 
Miasta Racibórz z dnia 8 grudnia 2014 r.

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

− Prezydent Miasta przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej kadencji oraz 
bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji. 
Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. Następnie przedstawił informacje 
o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych 
wydarzeń stanowi -   zał. Nr 5   do protokołu.

Ad 4. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2015 rok.

− Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił trzy następujące Uchwały IV Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach – zał. Nr 6:
1) Nr 4100/IV/228/2014 w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Racibórz 

projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami 
informacyjnymi,

2) Nr 4100/IV/229/2014 w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu wskazanego w 
projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok Miasta Racibórz

3) Nr 4100/IV/230/2014 w sprawie opinii o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Racibórz 
projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015 – 2022. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że projekt budżetu i jego zmiany były omawiane 
szczegółowo na komisjach więc zapytał czy jest potrzeba ponownego wprowadzenia.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak głosów o przedstawienie wprowadzenia poprosił o 
przedstawienie opinii komisji.

− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z jej autopoprawką. 
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− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz ze zmianami przedstawionymi przez Prezydenta Miasta.

− Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz ze zmianami przedstawionymi przez Prezydenta Miasta.

− Radny Leon Fiołka przekazał, że Klub Radnych RSS Nasze Miasto zdecydował, że nie będzie 
głosował przeciw budżetowi i nie będzie w tym wypadku dyscypliny klubowej oraz, że 
wstrzyma się w zakresie wieloletniej prognozy finansowej gdyż przedstawiany budżet 
uwzględnia niektóre wnioski zgłaszane przez klub, m. in. wycofanie się z rozbudowy aquaparku 
i przebudowy skweru Moniuszki. Następnie wskazał, że problemem tego budżetu są jednak inne 
sprawy, które w nim się nie znalazły, a mianowicie: brak zabezpieczenia środków na 
przygotowanie terenów inwestycyjnych jak również wyraźnych działań na rzecz 
przedsiębiorczości.     

− Radny Franciszek Mandrysz zgłosił uwagę do tekstu projektu uchwały budżetowej gdyż 
wskazał, że wcześniej projekt ten był bardziej szczegółowy, np. była opisana każda szkoła. 
Zapytał czy jest możliwe wrócić do wcześniejszej formy prezentacji budżetu.

− Skarbnik Miasta Beata Koszowka-Gralak wyjaśniła, że szczegółowość budżetu reguluje ustawa 
o finansach publicznych.  Niemniej uznała, że czytelność budżetu jest duża gdyż jest podział na 
zadania. W zakresie porównania placówek oświatowych wskazała, że w sprawozdaniu z 
wykonania budżetu są uwidaczniane wydatki poszczególnych placówek. Odnośnie części 
opisowej budżetu wskazała, że nie można  wrócić do wcześniejszej szczegółowości.       

− Radny Franciszek Mandrysz zaproponował aby te informacje pojawiły się w dodatkowych 
elektronicznych załącznikach. Następnie ocenił budżet jako regresywny po stronie dochodów i 
wydatków. Dalej radny zaznaczył, że to pierwsza kadencja z jednomandatowymi okręgami, 
gdzie radni w swoich dzielnicach powinni mieć możliwość przekazania mieszkańcom 
informacji na temat dochodów i wydatków na zadania w danej dzielnicy, więc niezbędny jest 
taki załącznik w budżecie.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że miasto nie jest formalnie podzielone na 
dzielnice. Dalej uznał, że inwestycji w mieście nie da się przypisać w taki sposób, żeby 
wydawało się, że jest to sprawiedliwie. Dla przykładu podał aquapark na Ostrogu, czy remizę w 
Markowicach, czy ściankę wspinaczkową w Studziennej. Uznał, że łatwiej byłoby to zrobić z 
ulicami, choć dla przykładu podał, że remont ul. Podmiejskiej w Miedonii będzie kosztował 11 
mln zł. Dalej wskazał,że urząd nie będzie mógł przygotować takiego dokumentu o jaki radny 
Franciszek Mandrysz prosi.     

− Radny Michał Woś potwierdził, że budżet miasta jest bardzo czytelny, niemniej mógłby zostać 
do niego dołączony załącznik gdzie byłyby wyszczególnione wydatki na edukację w podziale 
na jednostki oświatowe. Dalej uznał, że wydatki na infrastrukturę można by wykazać w 
podziale na okręgi wyborcze, a nie dzielnice. Wskazał również, że budżet zbilansowany został 
długiem. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że budżet oceniać jest najlepiej po wykonaniu, a 
każdy budżet w ostatnich  latach kończył się nadwyżką. Dalej wskazał, że deficyt tego budżetu 
zostanie zbilansowany m. in. z wolnych środków roku ubiegłego.    

− Radny Michał Woś ponowił wniosek przegłosowany negatywie na Komisji RGBiF, aby ze 
środkami na samochód dla Straży Miejskiej  wstrzymać się do czasu przedłożenia sprawozdania 
przez Komendanta Straży Miejskiej na sesji w marcu.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że aby łatwiej było radnym głosować to deklaruje, 
że do czasu przedłożenia sprawozdania Straży Miejskiej nie zaciągnie z tego tytułu 
zobowiązania.  

− Radny Michał Woś w związku z powyższym wycofał swój wniosek.
− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 

głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką – zał. Nr  7 - 8 .
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Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła  powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr III/10/2015 stanowi zał. Nr 9 do protokołu.

Ad 5. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z jej autopoprawką – zał. Nr 10 - 11 .

Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr III/11/2015 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

Ad 6. Uchwała w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie postępowania 
           rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych prowadzonych przez Miasto Racibórz oraz
           określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr III/12/2015 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenie zmiany Studium uwarunkowań 
           i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Raciborza.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr III/13/2015 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie likwidacji strefy płatnego parkowania dla pojazdów  
           samochodowych na drogach publicznych w Raciborzu.

− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie zaopiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

− Radny Anna Szukalska zapytała cze w prowadzonych konsultacjach społecznych zgłoszono 
uwagi i jaka jest ich treść.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w trakcie konsultacji społecznych uwag nie 
zgłoszono. Natomiast już po konsultacjach dotarło pismo Raciborskiej Izby Gospodarczej w 
prośbą o ewentualne przesunięcie o miesiąc podejmowania przedmiotowej uchwały, tak aby 
dopuścić handlowców do dyskusji nad kształtem przyszłej strefy parkowania. Następnie dodał, 
że z uwagi, że przetarg na strefie obowiązuje do końca czerwca jest jeszcze czas na to aby 
dopuścić inne podmioty do dyskusji. 

− Radny Michał Woś przekazał, że z badań prowadzonych przez uczelnie wynika, że ruch rośnie 
o ok. 23 – 43% gdy nie ma ustalonej strefy płatnego parkowania. Następnie dodał, że nic nie 
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stoi na przeszkodzie aby wprowadzić np. zerową stawkę za pierwsze pół godziny postoju. 
Dodał, że nad podobnym rozwiązaniem pracują już w Opolu.

− Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że największym problemem dla pracowników 
zatrudnionych przy strefie są nieuczciwi kierowcy, mówiący, że parkują tylko po to by 
skorzystać z bankomatu, a zostawiają samochód na parkingu dłużej. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że miasto ma dwie strefy płatnego parkowania: 
pierwszą z ustawy o drogach publicznych funkcjonującą w obrębie ulic centrum miasta 
obsługiwaną przez firmę wrocławską i drugą na Placu Długosza prowadzoną przez Ośrodek 
Sportu i Rekreacji. Dodał, że obrót  ilościowy strefy na Pl. Długosza niewiele różni się od 
obrotu ilościowego w drugiej strefie. Dalej uznał, że mało kosztowna i mało ryzykowna będzie 
rezygnacja ze strefy ma Pl. Długosza, tym bardziej, że w każdym wariancie zagospodarowania 
planu konieczny będzie tam parking. Dodał, że stratą w tym wypadku będzie  kwota ok. 50.000 
zł. wpływów z płatnego parkowania.    

− Radny Michał Woś uznał, że sprawdzi się to zakładając, że kierowcy z płatnej strefy przeniosą 
się na Pl. Długosza.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że jest niebezpieczeństwo zastawienia Pl. Długosza 
przez mieszkańców.    

− Radny Michał Woś podkreślił fakt, że rezygnacja z jakiegoś czasu podnosi ruch w tych 
miejscach. 

− Przew. RM Henryk Mainusz zasugerował odłożyć w czasie podjęcie tej uchwały tak aby 
dopuścić inne podmioty do dyskusji.

− Radny Marcin Fica zgłosił wniosek aby przesunąć przedmiotową uchwałę na miesiąc luty.
Rada przy 21 głosujących radnych, 17 głosami za, 1 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek. Projekt przedmiotowej uchwały stanowi zał. Nr 15 do protokołu. 

Ad 9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do "gminnego zasobu nieruchomości"
           prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ul. Śliskiej.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr III/14/2015 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
             prawa własności nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Powstańców
             Śląskich.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr III/15/2015 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości położonych
             w Raciborzu przy ulicy Powstańców Śląskich.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr III/16/2015 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
             prawa własności nieruchomości drogowej położonej w Raciborzu przy ul. Łąkowej. 

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr III/17/2015 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej
             położonej w Raciborzu przy ulic Łąkowej.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr III/18/2015 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej
             położonej u zbiegu ulic Łąkowej i Stalowej.

− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały, oczekując na sesji wyjaśnienia czy teren ten uwzględnia pas drogowy.

− Z-ca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek wyjaśnił, że generalnie gdy pas drogowy wcina się 
w działkę, to działka taka nie jest sprzedawana. Niemniej są od tej zasady niekiedy odstępstwa i 
w tym wypadku chodzi o to, że ta działka bez pasa drogowego nie stanowiłaby pełnoprawnej 
działki do zagospodarowania. Dodał, że zostało to poprzedzone zapytaniem do Powiatowego 
Zarządu Dróg, który pozytywnie zaopiniował możliwość sprzedaży ww. działki.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 13 głosami za, 1 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr III/19/2015 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.

   
Ad 15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej
             położonej w Raciborzu przy ulicy Szkolnej 12-12A.

− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Michał Woś zapytał czy można tak zabezpieczyć nieruchomość aby w przypadku 
sprzedaży nie została ona wyburzona. 

− Z-ca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek przekazał, że nie ma warunkowej sprzedaży, więc 
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przyszły właściciel w ramach przysługującego mu prawa sam zdecyduje o zabudowie tej 
nieruchomości. 

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, 15 głosami za, 1 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr III/20/2015 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLIII/624/2014 Rady Miasta Racibórz 
             z dnia 24 września 2014 r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem na czas
             nieoznaczony przez Miejski Zarząd Budynków w Raciborzu części nieruchomości
             położonej w Raciborzu przy ul. Batorego 8.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr III/21/2015 stanowi zał. Nr 23 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie zmiany Statutu Miasta Racibórz uchwalonego uchwała 
             Nr XL/559/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 maja 2014 r.

− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

− Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP nie opiniowała projektu przedmiotowej 
uchwały.

− Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił radnym uwagi do przedmiotowego projektu uchwały 
otrzymane od Radców Prawnych – zał. Nr 24. 

− Radny Michał Woś przekazał, że nie może zgodzić się z uwagą Radców Prawnych odnoszącą 
się do § 15 gdyż uważa, że słowa ”na pierwszej sesji” mają zastosowanie tylko do wyboru 
przewodniczącego.

− Radna Anna Szukalska przekazała, że projekt przedmiotowej uchwały przygotowany przez 
Klub Radnych RSS Nasze Miasto w żadnej mierze nie jest skierowany przeciwko radnemu 
Krzysztofowi Myśliwemu. Dalej przekazała, że w przypadku przyjęcia przez Radę 
przedmiotowej uchwały klub radnych złoży wniosek o odwołanie obu wiceprzewodniczących, 
tak aby wybór wiceprzewodniczącego przeprowadzić ponownie. Dalej radna wskazała, że klub 
radnych już na pierwszej sesji chciał wstrzymać wybór drugiego wiceprzewodniczącego, 
niemniej z uwagi na zapisy statutu nie można było tej procedury wstrzymać. Następnie 
przekazała, że gdy chodzi o środki publiczne to rozliczana powinna być, każda złotówka, tym 
bardziej kwota wskazana w uzasadnieniu uchwały. Wskazała również, że ustawa o naruszeniu 
dyscypliny finansów publicznych posługuję się definicją kwoty minimalnej, za przekroczenie 
której grozi odpowiedzialność i jest to kwota nie przekraczająca 4 tyś.zł. Poza tym przekazała, 
że postulat likwidacji stanowiska drugiego wiceprzewodniczącego był postulatem jej 
ugrupowania już z kampanii wyborczej.   

− Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że z przepisów ustawy o samorządzie gminnym 
wynika, że przewodniczącego rady należy wybrać na pierwszej sesji. Natomiast w przypadku 
wyboru wiceprzewodniczących takie wymogu już nie ma. Dalej wskazał, że zapis łączny 
zaproponowany w projekcie uchwały jest zapisem niezgodnym z ustawą ale mógłby stać się 
poprawny w przypadku podzielenia go na odrębne zapisy. 
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− Radny Michał Woś wskazał,że opinia Radca Prawny potwierdza jego słowa.
− Radna Anna Szukalska w imieniu wnioskodawców uchwały przekazała, że nie ma zgody na to 

aby wyboru wiceprzewodniczącego dokonywać na pierwszej sesji.
− Radny Michał Fita przedstawił przykłady kilku miast (Cieszyn, Wodzisław Śląski, Nysa, Żory 

Rybnik), które mają 2, a nawet 3  wiceprzewodniczących. 
− Radny Tomasz Cofała wskazał na potrzebę utrzymania stanowisk dwóch 

wiceprzewodniczących ze względu na czynnik ludzki i możliwość sparaliżowania działań rady 
w przypadku absencji chorobowej przewodniczącego i wiceprzewodniczących naraz.

− Radny Leon Fiołka  uznał, że nie sposób porównywać się do Rybnika, który ma budżet rzędu 
600 mln zł. Dodał również, że można na pewno wskazać przykładowe miasta z jednym 
wiceprzewodniczącym.

− Radna Anna Szukalska wskazała, że paraliżu nie musi wcale być z uwagi na zapisana w ustawie 
inicjatywę wnoszenia o zwołanie sesji przez grupę radnych. Dalej wskazała, że problem liczenia 
głosów na sesji można rozwiązać za pomocą wnioskowanych już maszynek.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że  grupa radnych może jedynie wnosić o zwołanie 
sesji ale nie może jej zwołać. 

− Radny Marek Rapnicki wskazał na fakt, że w szranki o ten fotel starowała radna z Klubu 
Radnych RSS Nasze Miasto. Zapytał więc czy w przypadku odniesienia zwycięstwa w tamtym 
głosowaniu ten wniosek i ta uchwała też pojawiła się w porządku sesji.

− Radna Anna Szukalska przekazała, że propozycja radnej Zuzanny Tomaszewskiej została 
zgłoszona już po zgłoszeniu radnego Krzysztofa Myśliwego. Dalej wskazała, że zgodnie ze 
statutem nie było możliwości nie wybierania wówczas drugiego wiceprzewodniczącego. W 
związku z powyższym postanowiono zgłosić kandydata klubu radnych tylko po to aby w 
przypadku wybrania zrezygnował. Uznała, że był to zabieg typowo taktyczny.  

− Radny Marek Rapnicki uznał, że dla niego liczą się fakty, a nie intencje, które są nie do 
sprawdzenia. 

− Radna Anna Szukalska przekazała, że fakty nie zaprzeczają tym intencją.
− Radny Leon Fiołka przekazał, że w programie wyborczym jego ugrupowania było to 

przedstawiane. 
− Radny Michał Woś uznał, że wydaje się, że los tej uchwały jest przesądzony. Uznał jednak, że 

tak sztywne zapisy statutu są niedopuszczalne. Najlepszym rozwiązaniem będzie dać możliwość 
decydowania samej radzie ilu wiceprzewodniczących rada sobie życzy w trakcie kadencji. 
Dlatego też przygotował poprawki do tego projektu uchwały – zał. Nr 25. Uznał, że 
rozwiązanie to jest na tyle kompromisowe, że nie będzie konieczne odwołanie drugiego 
wiceprzewodniczącego. 

− Wiceprzewodniczący RM Andrzej Rosół wskazał na dwie opcje, jedną dotyczącą szukania 
oszczędności poprzez likwidacje stanowiska jednego z wiceprzewodniczących, z drugiej zaś 
strony wskazał na opinie o lepszej organizacji pracy przy zachowaniu tego stanowiska. 
Dodatkowo wskazał na opinie mieszkańców negatywnie oceniające zajmowanie się tymi 
sprawami na początku kadencji zamiast zajęciem się innymi ważniejszymi sprawami. Na koniec 
oświadczył, że aby nie być posądzony, że bardzo sztywno trzyma się swego stanowiska będzie 
głosował za przyjęciem tej uchwały.    

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na zgłoszone poprawki ogłosił przerwę w obradach od 
godz. 1545 do godz. 1600.     

− Po przerwie radny Michał Woś wyjaśnił, że jego poprawka zmienia tylko § 1 projektu uchwały. 
Przyjęcie tej poprawki nie spowoduje konieczności odwoływania wiceprzewodniczących. 
Dodał także, że w przypadku gdyby te poprawki upadły to i tak będzie nadal w radzie optował 
za uelastycznieniem wyborów wiceprzewodniczących. 

− Radna Anna Szukalska powołując się art. 34 ustawy o finansach publicznych zgłosiła wniosek 
aby głosowanie nad przedmiotową uchwalą było głosowaniem imiennym.
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− Radny Marcin Fica zapytał czy klub radnych potrzebuje tego do kampanii wyborczej. 
− Radny Leon Fiołka wyjaśnił, że jest już po wyborach więc nie chodzi o kampanię wyborczą.
− Radny Marek Rapnicki przekazał, że we wniosku tym czuje szantaż. Dodatkowo uznał, że nie 

był to wniosek formalny. Wskazał również na inne potężne oszczędności w środkach 
finansowych w pozycji imprez kulturalnych nie biletowanych.

− Radny Michał Woś przekazał, że jego wniosek jest wnioskiem formalnym. 
− Radna Anna Szukalska wskazała, że przestrzeganie przepisów ustawy o finansach publicznych 

nie jest szantażem.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że prawa nie można stosować dowolnie dlatego też 

poprosił radcę prawnego o opinię.
− Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że w tym przypadku ustawa o finansach 

publicznych nie ma zastosowania, a jedyna ustawa mającą tutaj zastosowanie jest  ustawa o 
samorządzie gminnym.

− Przew. RM Henryk Mainusz przedstawił jeszcze raz treść poprawki wniesione przez radnego 
Michała Wosia.

− Radny Michał Woś wskazał, że poprawka ta powinna być głosowana łącznie.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk  uznał, że Rada w statucie powinna określić dokładną ilość 

wiceprzewodniczących i że proponowanego przez radnego zapisu nadzór prawny nie 
zaakceptuje.

− Radny Michał Woś  przekazał, że słowo „jeśli” jest często stosowane w ustawach, w których 
ustawodawca dopuszcza alternatywę.

− Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że statut w pierwszej kolejności ma określić ilu 
wiceprzewodniczących ma mieć rada, a zapis, który proponuje radny jest wtórnym zapisem. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk  z uwagi na wątpliwości zaproponował aby tej uchwały dzisiaj 
nie głosować. Wskazał, że statut jest ważnym dokumentem więc należy zastanowić się przed 
głosowaniem takich wniosków.  Dodatkowo wskazał, że propozycja radnego odbiega od 
zamysłu wnioskodawców.

− Radny Michał Woś wskazał, że jego propozycje uelastyczniają statut. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że ma obawy czy te poprawki zostaną 

zaakceptowane przez nadzór prawny.
− Radny Michał Woś wskazał, że ustawodawca w ustawach stosuje podobne rozwiązania. 

Następnie przedstawił wniosek aby głosowanie nad przedmiotową uchwałą i jego poprawką 
przesunąć na następną sesję.

− Radny Leon Fiołka przekazał, że Klub Radnych RSS Nasze Miasto przychyla się do 
przesunięcia głosowanie nad przedmiotową uchwała na kolejną sesję.

− Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Michała Wosia aby 
głosowanie nad przedmiotową uchwałą i jego poprawką przesunąć na następną sesję.

Rada przy 22 głosujących radnych, 13 głosami za, 9 przeciw i 0 wstrzymujących się przyjęła 
powyższy wniosek. Projekt przedmiotowej uchwały stanowi zał. Nr 26 do protokołu. 

Ad 18. Uchwała w sprawie wyboru przedstawicieli Rady Miasta Racibórz na członków 
             I kadencji Rady Seniorów Miasta Racibórz.

− Radny Piotr Klima zaproponował aby temat przesunąć na kolejną sesję z uwagi na to, że w tej 
kadencji nie odbyła się dyskusja dotycząca funkcjonowania rady seniorów. Wskazał, że w takiej 
radzie nie muszą  być jedynie osoby starsze ale i takie, które reprezentują organizacje działające 
na rzecz osób starszych. Uznał również, że osobami starszymi łatwo jest manipulować oferując 
przysłowiowego „cukierka”, tak jak dzieję się to przy wyborach.   

− Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że stawianie tak tej sprawy trochę ubliża tym 
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organizacjom, które zainicjowały powstanie rady seniorów i które zgłosiły swoich 
reprezentantów.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk zapytał radnego Piotra Klimy czy insynuuje, że on w ten 
sposób zabiega o głosy osób starszych? Przekazał jednocześnie, że w radzie poprzedniej 
kadencji nie było dużej woli powołania rady seniorów. Dodał również, że pierwsza kadencja 
rady seniorów trwa tylko 1 rok bo tak określił to przyjęty statut. Wskazał, że praca nad tym 
statutem trwała prawie rok,co więcej inicjatywa powołanie rady seniorów wyszła ze środowisk 
osób starszych. 

− Radny Piotr Klima zapytał, co przeszkadza aby ta uchwała została przyjęta miesiąc później.
− Kierownik Biura Rady Miasta Leszek Jureczko przekazał, że zgodnie ze statutem 

przedstawiciele prezydenta miasta i rady miasta muszą zostać wybrani do dnia 17 lutego br.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wzorem innych miasta  pierwsza kadencja 

została skrócona do roku, kolejne będą już czteroletnie z inną formą wybierania przedstawicieli 
organizacji działających na rzecz osób starszych.         

− Radny Piotr Klima uznał, że wybory te powinny odbywać się od samego początku w sposób 
demokratyczny.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że sposób wyborów został ustalony w statucie.
− Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że rada seniorów I kadencji będzie liczyła 12 osób, w 

tym 8 osób zgłoszonych przez podmioty działające na rzecz osób starszych, 2 osoby jako 
przedstawiciele Prezydenta Miasta i 2 osoby, które ma wybrać Rada Miasta.

− Radny Marek Rapnicki wskazał, że z podanej daty wynika, że nie ma innej możliwości jak 
przedyskutować i wybrać dzisiaj te dwie osoby.   

− Radny Janusz Loch przekazał, że był jednym z inicjatorów powołania rady seniorów, prace 
grupy inicjatywnej trwały prawie rok. Wskazał, że statut określa szczegółowo podmioty mające 
prawo zgłaszać kandydatów i ilu ich mogły zgłosić. W kwestii przedstawicieli Rady Miasta 
prywatnie uznał, że nie wskazanej jest być jednocześnie opiniodawcą i ustawodawcą.

− Przew. RM Henryk Mainusz zapytał czy ta uwaga była skierowana do kandydatury radnej Anny 
Ronin.

− Radna Anna Ronin potwierdziła, że zgłosiła swoją osobę na przedstawiciela Rady Miasta w tym 
gremium.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że w tym wypadku chodzi bardziej o to aby nie 
odbierać miejsca niezrzeszonym seniorom. 

− Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że jeżeli jakiś podmiot w wyznaczonym terminie nie zgłosił 
swoich kandydatów, to nie może mieć o to teraz pretensji.

− Radny Michał Woś zapytał o sens powoływania rady seniorów i sens dyskusji na temat 
przedstawicieli rady miasta skoro np. inicjator jest radnym.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że ustawa o samorządzie gminnym umożliwia 
powołanie rad seniorów, z tym że powoływać może jedynie rada miasta.

− Radny Micha Woś uznał, że rada nie miała obowiązku powołać rady seniorów. Następnie 
zapytał w jaki sposób rada seniorów będzie funkcjonować.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał że urząd miasta udostępni sale obrad na posiedzenia 
tego gremium. Dodał, że osoby starsze chcą mieć realny wpływ na to co się dzieje w tym 
mieście przez wyrażanie swych opinii, głównie w odniesieniu do działań na rzecz osób 
starszych. 

− Radny Michał Woś stwierdził, że osoby starsze mogą zasiadać w Radzie Miasta dlatego też nie 
widzi sensu funkcjonowania rady seniorów.

− Radny Krzysztof Myśliwy wskazał, że inicjatywa powołania rady seniorów nie wyszła z rady 
miasta ale ze środowisk osób starszych. 

− Radny Michał Woś wskazał, że w odróżnieniu od osób w radzie seniorów osoby w 
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młodzieżowej radzie miasta nie mają możliwości zasiadania w radzie miasta.   
− Radny Paweł Rycka poprosił o zamknięcie dyskusji w tym punkcie.
− Przew. RM Henryk Mainusz poprosił o zgłaszanie kandydatur.
− Radny Leon Fioła zgłosił kandydaturę radnego Piotra Klimy. 
− Radny Janusz Loch zgłosił kandydatury Józefa Gurka i Krystiana Pietrzykowskiego. Dodał, że 

obaj kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie. 
− Radna Anna Ronin potwierdziła wolę kandydowania.
− Radny Piotr Klima potwierdził wolę kandydowania.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że głosowanie powinno odbyć się kolejno nad 

każdym kandydatem, a dwie osoby z największą liczbą głosów za zostaną wybrane na 
przedstawicieli rady miasta. 

− Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie kolejno zgłoszonych kandydatów:
Kandydatura radnej Anny Ronin otrzymała 5 głosów za, 10 przeciw i 4 wstrzymujące się.   
Kandydatura radnego Piotra Klimy otrzymała 8 głosów za, 11 przeciw i 0 wstrzymujące się.   
Kandydatura radnego Józefa Gurka otrzymała 11 głosów za, 3 przeciw i 5 wstrzymujące się.   
Kandydatura radnego Krystiana Pietrzykowskiego otrzymała 12 głosów za, 2 przeciw i 5 
wstrzymujące się.   
− Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z uzupełnionymi 

nazwiskami dwóch wybranych przedstawicieli w osobach: Józefa Gurka i Krystiana 
Pietrzykowskiego.

Rada przy 18 głosujących radnych, 11 głosami za, 0 przeciw i 7 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr III/22/2015 stanowi zał. Nr 27 do protokołu.

Ad 19. Plan Pracy Rady Miasta Racibórz na 2015 rok.

− Radny Piotr Klima zaproponował aby do planu pracy wprowadzić następujące tematy:
1) współpraca Rady Miasta z Radą Powiatu Raciborskiego oraz innymi radami okolicznych 

miast i gmin,
2) współpraca Rady Miasta z kościołami różnych wyznań.

− Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że trudno mu wyobrazić sobie posiedzenie dwóch rad 
na jednej sali.

− Radny Piotr Klima przekazał, że o tym właśnie można by podyskutować na jednej z sesji.
− Radny Michał Woś przekazał, że statut miasta przewiduje wspólne posiedzenia. Następnie ze 

swojej strony zaproponował aby na najbliższej sesji porozmawiać o programie ograniczenia 
niskiej emisji.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że program ograniczenia niskiej emisji jest w tej 
chwili opracowywany i ważne jest aby go przygotować rzetelnie.   

− Naczelnik Wydziału OŚiR Zdzisława Sośnierz  przekazała, że obecnie obowiązujący program 
jest 3 letni i kończy się w tym roku. Nowy musi zostać przyjęty przez Radę uchwałą i w 
związku z tym wcale nie musi być wpisany do planu pracy.  

− Radny Michał Woś wycofał swój wniosek.
− Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF przyjęła aby do planu pracy zostały dodane 

następujące punkty: 
1) luty – wstępna informacja na temat drogi Racibórz – Pszczyna
2) maj – stan zaawansowania prac w temacie drogi Racibórz – Pszczyna,
3) czerwiec – program wspierania przedsiębiorczości.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk zaproponował aby radni pomiędzy sesjami zgłosili swoje 
propozycje tak można było je jeszcze zweryfikować pod kątem możliwości urzędu i aby na 
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następnej lutowej sesji Rada przyjęła ostatecznie ten plan.
− Radny Piotr Klima zwrócił uwagę, że to jest plan pracy rady, a nie prezydenta. 
− Radna Anna Ronin zaproponowała do planu pracy następujące tematy:

1) walka z depopulacją miasta,
2) skuteczna promocja miasta. 

− Przew. RM Henryk Mainusz uznał, że propozycja Prezydenta Miasta jest bardzo sensowna.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że do końca rok pozostaje 10 sesji, tym samym w 

planie pracy powinno znaleźć się 10 głównych tematów.
− Radny Marek Rapnicki przekazał, że warto propozycję Prezydenta Miasta przegłosować.
− Radny Michał Fita zapytał kto ostatecznie będzie decydował o tym, które tematy znajdą się w 

planie.
− Przew. RM Henryk Mainusz  przekazał, że plan pracy Rada przyjmuje w głosowaniu.
− Radny Michał Woś uznał, że program wspierania przedsiębiorczości powinien na pewno 

pojawić w I półroczu. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że temat planowany na luty dotyczący zbiornika 

Racibórz – Dolny jest ważnym tematem i powinien zostać tematem lutego.
− Radny Michał Fita zaproponował aby tematy dotyczące bezpieczeństwa zblokować razem.
− Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że w przypadku bezpieczeństwa publicznego są to 

materiały kilku służb, których nie da się przygotować na luty. Następnie poddał pod głosowanie 
wniosek aby radni pomiędzy sesjami zgłosili swoje propozycje tak można było je jeszcze 
zweryfikować pod kątem możliwości urzędu i aby na następnej lutowej sesji Rada przyjęła 
ostatecznie ten plan. 

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższy wniosek. 
Projekt Planu Pracy Rady Miasta  na 2015 rok stanowi zał. Nr 28 do protokołu.

Ad 20. Plan Pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok.

− Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie Plan 
Pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok.

Rada przy 22 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższy plan pracy. 
Przyjęty Plan Pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok stanowi zał. Nr 29 do protokołu.

Ad 21. Interpelacje, zapytania i wnioski.

− Radny Franciszek Mandrysz przedstawił interpelację dotyczącą podjęcia działań na rzecz 
rozwoju gospodarczego miasta, a odnoszące się do poszukania inwestorów dla wolnych terenów 
w strefie gospodarcze j i stworzenia klimatu przyjaznego inwestorom –   zał. Nr 30  .

− Radny Marcin Fica przedłożył następujące zapytania i interpelacje – zał. Nr 31:
1) w sprawie zamontowania poręczy przy schodach na Skwerze Pieczki od strony ul. 

Szewskiej,
2) w  sprawie zmiany trasy tranzytu z Rybnika na Opole i z powrotem z ul. Piaskowej na ul. 

Bosacką, 
3) w sprawie zamontowania lampy przy wejściu do Parku Moniuszki od strony ul. Basztowej,
4) w sprawie wycięcia drzewa na skrzyżowaniu ul. Browarnej i Wojska Polskiego,
5) w sprawie naprawy jezdni przed skrzyżowaniem ulicy Browarnej z u. Solną od strony 

Archiwum Państwowego,
6) w sprawie wymiany zapadniętych kanałów w ciągu ścieżki rowerowej przy ul. Wileńskiej i 

Warszawskiej.  
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− Radny Zbigniew Sokolik przedstawił interpelację w sprawie  utworzenia niezależnej Agencji 
Rozwoju Ziemi Raciborskiej – zał. Nr 32.

− Radny Michał Woś przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie zwiększenia czasu na przebranie się w aquaparku dla osób niepełnosprawnych,  
2) w sprawie wprowadzenia wzorem Karty Rodzina+ albo Karty Seniora, Karty dla Młodych 

bądź też połączenie takich trzech kart w jedną również, że zniżkami dla młodych ludzi, 
3) w sprawie zmiany numeracji obwodów wyborczych tak aby pokrywały się z okręgami 

wyborczymi. 
− Radna Anna Szukalska w imieniu Klubu Radnych RSS Nasze Miasto przedstawiła wniosek  o 

zorganizowanie spotkania radnych z ekspertem w sprawie budżetu obywatelskiego –   zał. Nr 33  .
− Radna Zuzanna Tomaszewska przedstawiła interpelację w sprawie przeprowadzenia badań 

jakości powietrza w mieści oraz przedstawienia raportu odnoszącego się do tego tematu –   zał.   
Nr 34.  

− Radna Anna Ronin przedstawiła następujące interpelacje:
1) w sprawie ujęcia w planie pracy Rady Miasta tematu walki z depopulacją miasta – zał. Nr 

35.
2) w sprawie  zwiększenia środków na cele promocji miasta oraz ujęcia w planie pracy Rady 

Miasta tematu skutecznej promocji miasta – zał. Nr 36.
− Radny Leon Fiołka przedstawił następujące interpelacje:

1) w imieniu Klubu Radnych RSS Nasze Miasto w sprawie wzniecania konfliktów na tle 
narodowościowym w trakcie kampanii wyborczej – zał. Nr 37,

2) we własnym imieniu – zał. Nr 38:
− sprawie wyznaczenia i oznakowania miejsca postojowego dla osób niepełnosprawnych 

przy przychodni lekarskiej Medicus na ul. Fabrycznej,
− w sprawie minimalizowania niebezpieczeństwa przy wejściu do Przedszkola Nr 16 w 

Brzeziu, 
− w sprawie braku chodnika pomiędzy ul. Brzeską i ul. Rybnicką,
− w sprawie przycinki drzew rosnących na ul. Wiatrakowej,
− w sprawie wycięcie topoli rosnących przy ul. Pogrzebieńskiej w okolicy przystanku,
− w sprawie wyjaśnienia sprawy brak talonów na kompost, o których mowa w poradniku 

miasta Racibórz na temat systemu gospodarki odpadami.     
− Radny Piotr Klima przedstawił następujące interpelacje:

1) w sprawach odnoszących się do problemów mieszkańców dzielnicy Miedonia – 12 tematów 
-  zał. Nr 39 

2) w sprawie realizacji zgłaszanych już wniosków w zakresie kamery rejestrującej posiedzenia 
sesji oraz urządzenia do liczenia głosów,  

3) w sprawie wykorzystania urządzeń audiowizualnych zamontowanych na sali obrad, 
4) w sprawie relacji medialnych z imprez masowych i innych uroczystości,   
5) w sprawie stacjonarnego pawilonu (ogródka) zlokalizowanego na Rynku,
6) w sprawie przedstawienia radnym raz w roku danych statystycznych dotyczących miasta i 

jego mieszkańców, 
− Radny Andrzej Rosół przedstawił interpelację w zakresie kolejności realizacji budowy drogi 

Racibórz – Pszczyna, tak aby w pierwszej kolejności została wybudowana ta część drogi będąca 
obwodnicą miasta – zał. Nr 40.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące interpelacje radnych:
− Odnośnie interpelacji radnych Franciszka Mandrysza i Zbigniewa Sokolika odnoszące się 

do poszukania inwestorów dla wolnych terenów w strefie gospodarcze j i stworzenia 
klimatu przyjaznego inwestorom oraz utworzenia Agencji Rozwoju Ziemi Raciborskiej 
przekazał, że na sesji w czerwcu pojawi się program wspierania przedsiębiorców, który 
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będzie zawierał elementy, które miasto już realizuje i wszystkie nowe pomysły. Dodał, że 
elementem tego programu może być tworzenie nowych struktur bądź też korzystanie z usług 
istniejących struktur. Następnie wskazał, że ważne będzie aby poznać oczekiwania 
przedsiębiorców i odpowiedzieć na pytanie czy miasto jest wstanie te oczekiwania spełnić.  

− Odnośnie interpelacji radnego Marcina Ficy przekazał, że odpowiedź zostanie 
przygotowana na piśmie.

− Odnośnie interpelacji radnego Michała Wosia:
1) w sprawie zwiększenia czasu na przebranie się w aquaparku dla osób 

niepełnosprawnych poprosił aby takie osoby skierować do kierownika obiektu, gdyż są 
to sprawy do indywidualnego załatwienia. Dodał, że na dzisiaj trudno będzie wymyślić 
kompleksowe rozwiązanie tego problemu więc poleci aby temat został zbadany,  

2) w sprawie wprowadzenia Karty dla Młodych bądź też połączenia wszystkich kart w 
jedną również, że zniżkami dla młodych ludzi przekazał, że ulgi stosowane w naszym 
mieście są ulgami lepszymi niż te wynikające z ogólnopolskiej karty dużej rodziny. 
Dodał, że każdy uczeń, czy student ma też w mieście zniżki, miasto nie jest wstanie 
wprowadzić kolejnej karty. Następnie wyjaśnił, że każdy na jakimś etapie życia korzysta 
z pewnych przywilejów i odnosi się to zarówno do młodych małżeństw poprzez dopłaty 
z miejskiej kasy do żłobków czy przedszkoli jak i wsparcie dla rodzin wielodzietnych 
czy seniorów.       

3) w sprawie zmiany numeracji obwodów wyborczych tak aby pokrywały się z okręgami 
wyborczymi przekazał, że na tym etapie będzie to trudne.  

− Odnośnie interpelacji radnej Anny Szukalskiej w sprawie zorganizowania spotkania z 
ekspertem od budżetu obywatelskiego poprosi o kontakt telefoniczny celem ustalenia daty 
spotkania tak aby o niej powiadomić następnie wszystkich radnych.

− Odnośnie interpelacji radnej Zuzanny Tomaszewskiej w sprawie przeprowadzenia badań 
jakości powietrza w mieści oraz przedstawienia raportu odnoszącego się do tego tematu 
przekazał, że miasto nie monitoruje jakości powietrza. 
− Naczelnik Wydziału OŚiR Zdzisława Sośnierz wyjaśniła, że powietrze w mieście nie 

bada się ze stężeń ale z opadów. Dodał, że co roku wyniki takie są przekazywane do 
Biura Rady Miasta przez Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w formie 
raportu z całego województwa jak również są do uzyskania bezpośrednio na stronie 
internetowej inspektoratu. Najbliższe badania stężeń są przeprowadzane w Rybniku i 
Wodzisławiu. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk dodał, że w zakresie budynków opalanych węglem 
dysponuje jedynie danymi dotyczącymi budynków podległych miastu, większość budynków 
jednostek miasta jest podłączona do sieci ciepłowniczej bądź jest opalana gazem. Natomiast 
gdy chodzi o budynki mieszkaniowe wielorodzinne to pozostaje jeszcze pewna liczba 
budynków ogrzewana piecami na węgiel, są to głównie budynki socjalne. Dodał, że na 
chwilę obecną nie da się ustalić daty zaprzestania opalania węglem. Wskazał, że taka próba 
ustalenia daty w Krakowie została skutecznie zaskarżona w sądzie administracyjnym. 
Przekazał również, że Racibórz jest wnioskodawcą przygotowania wspólnych wzorców 
ochrony powietrza możliwych do zastosowania w całym subregionie.     

− Odnośnie interpelacji radnej Anny Ronin w sprawie walki z depopulacją miasta oraz 
skutecznej promocji miasta przekazał, że odpowiedzi zostaną przygotowane na piśmie.

− Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki przekazał, że na wszystkie odpowie na piśmie.
− Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:

1) w sprawach odnoszących się do problemów mieszkańców dzielnicy Miedonia 
przekazał, że odpowie na piśmie,

2) w sprawie realizacji zgłaszanych już wniosków w zakresie kamery rejestrującej 
posiedzenia sesji oraz urządzenia do liczenia głosów przekazał, że to kwestia Rady, do 
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której odniesie się przewodniczący,
3) w sprawie urządzeń audiowizualnych zamontowanych na sali obrad przekazał, że na 

pewno przy sesjach i na komisjach na których będą do prezentowania takie materiały 
sprzęt ten będzie wykorzystywany,

4) w sprawie relacji medialnych z imprez masowych i innych uroczystości przekazał, że 
nie ma na to wpływu, 

5) w sprawie stacjonarnego pawilonu (ogródka) zlokalizowanego na Rynku przekazał, że 
zagospodarowanie Rynku w ten sposób było świadome, być może należy zastanowić się 
nad granicami takiej zabudowy.  Dodał, że przedsiębiorcy uiszczają opłaty za każdy 
zajęty metr Rynku, także za ten pawilon całoroczny. Uznał, że wprowadzając teraz 
jakieś rygory należy powiadomić o nich przedsiębiorców z dość dużym 
wyprzedzeniem.  

6) w sprawie przedstawienia radnym raz w roku danych statystycznych dotyczących 
miasta i jego mieszkańców przekazał, że dane GUS są ogólnodostępne, natomiast w 
Wydziale Spraw Obywatelskich są do uzyskania bieżące dane na temat urodzeń i 
meldunków.    

− Odnośnie interpelacji radnego Andrzeja Rosoła w zakresie kolejności realizacji budowy 
drogi Racibórz – Pszczyna przekazał, że jest to na dziś inwestycja województwa w 
wymiarze projektu, która składa się z obwodnicy północnej miasta i połączenia do 
autostrady A-1. Dodał, że zasadą przy takich inwestycjach jest równość wszystkich 
podmiotów i nie da się zabezpieczyć przywilejów związanych z kolejnością prac. Uznał, że 
droga ta na pewno będzie budowana odcinkami ale będzie to wynikało z warunków 
technicznych i dokumentacji projektowej, szybkości wykupu terenów czy uzyskania decyzji 
środowiskowych. Dodał, że na teraz ważne jest aby ta dokumentacja powstała na czas i była 
kompletna.    

− Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że radnym została przekazana informacja o dyżurach 
radnych pełnionych w Biurze Rady Miasta w każde poniedziałki w godz. od 15.00 do 16.00, jak 
również  w zakresie dyżurów radnych pełnionych w lokalach rozmieszczonych na terenie 
miasta z uwagą, że dyżury w lokalach rozmieszczonych na terenie miasta będą uruchomione 
dopiero od marca.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił informacje na temat izby wytrzeźwień, o które 
proszono na komisji. Wskazał, że osoby takie są przewożone do Bytomia, i z Raciborza 
przewiezione zostały 47 osób, z tego 31 przewiozła Straż Miejska, 16 Policja. Dodatkowo Straż 
Miejska odstawiła 25 osób do miejsca zamieszkania i 1 osobę do policyjnej izby zatrzymań.

− Przew. RM Henryk Mainusz w zakresie kamery rejestrującej posiedzenia sesji oraz urządzenia 
do liczenia głosów przedstawił radnym wyliczenia dotyczące kosztów wysyłki materiałów 
radnym na sesję, kosztu zestawu do bezprzewodowego głosowania oraz kosztów systemu do 
kompleksowej obsługi posiedzeń jak również kosztu zamontowania kamery internetowej na sali 
obrad – w zał. Nr 41. Dodał, że zestawienie to zostanie rozesłane radnym tak aby na kolejnej 
sesji można było podjąć decyzję jaką opcję wybrać.       

Ad 22. Zakończenie sesji.

− Przew. Henryk Mainusz z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamkną sesję Rady Miasta 
Racibórz,  godz. 1830.

Protokołował:  
Leszek Jureczko  Przewodniczący Rady

     Henryk Mainusz
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